

De: HR-RP@ec.europa.eu <HR-RP@ec.europa.eu>
Enviado el: martes, 23 de diciembre de 2025 11:17
Asunto: Adjustment allowances / adaptation indemnités

Dear colleagues, chers/chères collègues,

We would like to inform you that in line with Article 17(5) of the Commission Decision on seconded national experts, the daily and monthly subsistence allowances will be adapted with 3,0% as per **1 January 2026**. The new amounts can be found below. The correction coefficients applied to the allowances of national experts seconded to a Member State other than Belgium or Luxembourg have also been updated.

In addition, you will find attached an updated table of the monthly subsistence allowance for the most commonly found distance combinations (with a calculation under the older system of distance calculation and under the current rules).

Nous voudrions vous informer qu'en application de l'article 17(5) de la décision de la Commission sur les experts détachés nationaux, les indemnités de séjour journalières et mensuelles seront adaptées avec 3,0% avec effet au **1^{er} janvier 2026**. Vous trouverez les nouveaux montants ci-dessous. Les coefficients correcteurs appliqués aux indemnités versées aux experts nationaux détachés dans un État membre autre que la Belgique ou le Luxembourg ont également été adaptés.

En annexe, vous trouverez également un tableau mis à jour de l'indemnité de séjour mensuelle pour les distances les plus couramment trouvées (avec un calcul selon l'ancien système de calcul de la distance et selon les règles actuelles).

Daily allowance / Indemnité journalière : € 180,65

Monthly allowance / Indemnité mensuelle :

Distance between place of origin and place of secondment (km) Distance entre le lieu d'origine et le lieu de détachement (km)	Amount / Montant in €
0-150	0 €
> 150	116,11
> 300	206,42
> 500	335,47
> 800	541,91
> 1300	851,57
> 2000	1019,33



European Commission

Directorate-General for Human Resources & Security
Competitions, Selections & Secondments

Ç